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24 октября 2023 г.

Seznam vozů pro státní zaměstnance, ruské gigatovárny
a výrobu desek plošných spojů

putin-today.ru/archives/191749

1. Ruské úřady sestavily konkrétní seznam modelů aut, které budou
moci úředníci řídit. Většinou se jedná o ryze domácí modely, ale najdou
se i alternativy s čínskými názvy. Tuším, že Haval byl zařazen do
seznamu, protože má závod v Tule, takže ho lze považovat i za náš (
odkaz ):

Ministerstvo průmyslu a obchodu představilo seznam aut, která ruští
úředníci doporučují používat „přednostně“. Patří mezi ně domácí Lada,
UAZ, Aurus, Moskvich, Evolute a čínské vozy značky Haval. Začátkem
září dal Vladimir Putin pokyn „transplantovat“ státní úředníky do
výrobků domácího automobilového průmyslu, ministerstvo průmyslu a
obchodu slíbilo, že příkaz „nepochybně“ splní. <…>

https://www.putin-today.ru/archives/191749
https://www.gazeta.ru/auto/2023/10/20/17758609.shtml
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Jak vysvětlilo oddělení, pro úředníky budou přednostně nakupována
vozidla s vysokou úrovní lokalizace - tento ukazatel je počítán v bodech
na základě podílu výrobních procesů prováděných v Rusku a objemu
využití místních surovin a komponentů. Pro přístup ke státním
zakázkám to musí být minimálně 3,2 tisíce bodů.

Ministerstvo průmyslu a obchodu zároveň zdůraznilo, že vozy s
podlimitní lokalizační hodnotou mohou vládní orgány nakupovat, ale
pouze se zvláštním povolením resortu. <…>

V doporučeních Ministerstva průmyslu a obchodu jsou uvedeny
konkrétní modely, jejichž nákup je prioritou. Pro značku Lada tak
ministerstvo „schválilo“ vozy Vesta, Vesta SW Cross, Granta, Niva
Travel a Niva Legend; UAZ má minibusy „Patriot“, „Pickup“, „Profi“,
„Hunter“ a SGR, známé jako „Bochník“.

 
Pro Aurus ministerstvo doporučilo používat modely Komendant a Senat
– ten druhý je oficiálním vozem Vladimira Putina.
Moskvichův seznam zahrnuje všechny tři aktuálně vyráběné vozy:
městský crossover Moskvich 3, elektromobil 3e a nový Moskvich 6
značky.

V seznamu jsou také všechny aktuálně dostupné modely Evolute - I-
Pro, I-Joy, I-Sky, zatímco od čínské značky Haval si úředníci budou
muset vybrat z Jolion, Dargo, F7/F7x a H9.

Bores nyní řekne, že bychom měli říkat „Hawail“, nikoli „Hawal“ a
„Microsoft“, nikoli „Microsoft“. budu namítat. Zahraniční marketéři zde
nemají žádnou moc. Chtějí, abychom řekli "Haweil"? No ať si na své
stránky napíšou „Haveil“, nejlépe i na jmenovku. Mezitím je na jejich
stránkách napsáno Haval, arogantními latinskými písmeny, budu toto
slovo vyslovovat tak, jak považuji z pohledu rodilého ruského mluvčího
za správnější.
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2. Rusko rozvíjí svůj vlastní průmysl elektrických vozidel. Výroba lithia
roste, v Kaliningradu a Moskvě se staví gigatovárny - závody na výrobu
lithium-iontových baterií ( odkaz ):

Zprávy o spolupráci mezi moskevskými úřady, KamAZ PJSC a
Rosatom State Corporation v oblasti elektrických vozidel nedávno
zaplnily média. Dohoda uzavřená mezi těmito společnostmi
předpokládá výstavbu závodu na výrobu lithium-iontových baterií pro
elektrická vozidla v Nové Moskvě (Krasnaja Pakhra) s celkovou
investicí 51 miliard rublů. Plánuje se, že závod dosáhne své
projektované kapacity do roku 2025-2026 a stane se největším v
Ruské federaci pro výrobu lithium-iontových baterií.

Jedním z klíčových aspektů dohody je, že nový závod se bude
specializovat na výrobu modulů, trakčních baterií a stacionárních
skladovacích systémů. Takové baterie jsou široce používány v
osobních automobilech a elektrických autobusech, které jsou v Rusku
stále populárnější. Závod plánuje ročně vyrobit až 50 tisíc lithium-
iontových baterií a zaměstnávat téměř 1000 občanů.

Podle dohody bude nový závod do roku 2030 dodávat 150 tisíc
trakčních baterií pro vozidla Moskvič a více než 5 tisíc pro
Mosgortrans. Renera LLC, dceřiná společnost TVEL JSC, bude
zodpovědná za vybavení podniku inovativním vybavením a organizaci
výrobního procesu a KamAZ PJSC pomůže při implementaci a instalaci
produktů na vozidla.

Je třeba také poznamenat, že průmysl elektrických vozidel čeká v
Ruské federaci další významný krok vpřed. Kaliningradská oblast staví
první továrnu s plným cyklem na výrobu lithium-iontových baterií, která
začne fungovat v roce 2025. Díky těmto dvěma závodům bude Rusko
schopno do roku 2031 vybavit bateriemi až 220 tisíc elektromobilů
ročně.

https://overclockers.ru/blog/GOTREK/show/115107/rossijskie-gigafabriki-kamaz-i-rosatom-zapuskajut-krupnejshij-zavod-po-proizvodstvu-akkumulyatorov
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Tyto baterie hrají v elektrických vozidlech důležitou roli a jejich
poptávka každým rokem roste. Rusko je jedním ze světových lídrů v
nalezištích lithia, které je hlavní součástí těchto baterií. Dnes je Rusko
závislé na dovozu lithia z Jižní Ameriky, ale ruské úřady a společnosti
stále více věnují pozornost ložiskům lithia v zemi. Například společný
podnik mezi Rosatom a Norilsk Nickel plánuje vyrábět až 50 tisíc tun
uhličitanu lithného ročně na ložisku Kolmozerskoye (Murmanská
oblast). To by mohlo zajistit nezávislost na dovozu a umožnit ruským
podnikům udržet výrobu baterií na požadované úrovni.

Je také důležité, že v Rusku je v současné době nedostatek výroby
lithium-iontových baterií, aby bylo možné uspokojit rostoucí poptávku.
Navzdory několika podnikům v zemi, které takové baterie vyrábějí,
jejich výkon zatím nemůže uspokojit potřeby trhu. V důsledku toho
bude výstavba nových závodů na výrobu baterií v Moskvě a
Kaliningradské oblasti významným krokem v rozvoji průmyslu
elektrických vozidel v Rusku.

Opakuji, podle mého názoru je to všechno rozmar. Elektromobily jsou
západní ostudou stejně jako duhové průvody a rituální líbání bot
brunetek. Pro Rusko je rentabilní prodávat plyn, takže by mě více
potěšila stavba továrny na výrobu pokročilých plynových zařízení - aby
se dala namontovat do auta přímo v továrně, a aby byla min. stejně
bezpečné jako benzinové zařízení.

3. Rusko také zakládá vlastní výrobu desek plošných spojů, opět pro
automobilový průmysl ( odkaz ):

Výzkumný a výrobní podnik (RPE) Itelma, který se zabývá vývojem
elektronických součástek, mimo jiné pro automobilový průmysl, podle
listu Kommersant plánuje v letech 2025–2026. zahájit v Rusku výrobu
desek plošných spojů 6. třídy přesnosti. Investice do projektu budou

https://servernews.ru/1094505
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činit přibližně 2 miliardy rublů. Návrh výrobní linky a výběr zařízení již
probíhá. Plánovaný objem výroby bude cca 15 milionů dm2 desek
ročně.

Odhaduje se, že v současné době se v Rusku ročně vyrobí přibližně 20
milionů dm2 desek plošných spojů. Převážná část produkce jde pro
potřeby obranných zakázek státu, zatímco v civilním segmentu je
nedostatek tuzemských desek. Zejména poptávka výrobců
autoelektroniky po ruských výrobcích na konci roku 2022 se
odhadovala na 4 miliony dm2 a do roku 2026 by mohla dosáhnout 10
milionů dm2.

JE Itelma plánuje využít zhruba polovinu produktů, které se budou v
novém podniku vyrábět pro vlastní potřebu a zbytek dodávat na volný
trh. Takové desky najdou uplatnění mimo jiné v elektronických řídicích
jednotkách (ECU) automobilů. Výrobci automobilů odebírají desky
plošných spojů hlavně z Číny. Některé společnosti ale projevují zájem o
nákup ruských řešení. Domácí základní desky potřebují také výrobci
počítačového vybavení, včetně serverů.

To souvisí s otázkou „proč nevyrábíme procesory pomocí technologie 1
nanometru“. Protože moderní procesory jsou špičkou ledovce. Ani ne
povrchová část, ale nejvyšší bod, na kterém rybák arktický sedí a
prozkoumává okolí. Aby byla výroba mikroprocesorů alespoň trochu
zisková, musí v zemi existovat celý ekosystém desítek tisíc firem
různých velikostí, které budou vyrábět nejrůznější věci, od chemicky
čistých materiálů až po jakési pájecí roboty. Otevření velkého závodu
na výrobu desek plošných spojů proto není jen o autech, jde obecně o
veškerou ruskou elektroniku.

Oleg Makarenko 
 https://dzen.ru
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